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Prav neverjetno je, kako zamerljivi smo ljudje 
in kako se hkrati bojimo zameriti eden druge
mu, pa čeprav vemo, da ta drugi počne stvari, 
ki nimajo nobene zveze z moralo ali celo 
zakoni. V majhnih, varnih družbah si izmen
jujemo informacije, kot nekakšni tigrovci, ne 
da bi točno vedeli, kaj početi z njimi.
Po končanem mandatu prejšnjega izvršnega 
sveta nam je prišlo na uho marsikaj, od tega, 
kdo je solastnik nekaterih podjetij s katerimi je 
občina sklepala pogodbe do tega, kdo je po 
skrajšani poti reševal nekatere stanovanjske 
zadeve, čigavo stanovanje je bilo zgrajeno s 
sredstvi sanacije starega mesta, kako je bilo s 
prodajo občinskega službenega vozila, kdo je 
imel prednost pri oddajanju koncesij, kako je 
bilo z nekaterimi licitacijami in še marsikaj. 
Nekaj namigov je dobro podprtih, drugi sloni
jo na pripovedih udeležencev ali prizadetih, 
vsekakor pa se je nabralo toliko tega, da 
človeka mine veselje do resnega novinarskega 
dela, saj bi moral v spopad s tolikimi, da mu 
zaveznikov enostavno zmanjka.
V izolski občini je to še prav poseben problem, 
saj dejansko ni pozicije in opozicije, strankars
ki konsenz je neverjetno širok in ni nikogar, ki 
bi stopil na stran novinarja, ki želi razkriti 
nečedne posle nekaterih oblastnikov.
Tako bo pač treba počakati, da se zadev lotijo 
kolegi, ki streljajo z varnejše, vsaj regijske če 
že ne republiške razdalje. In bomo spet na 
straneh nacionalnih medijev in nam bodo 
spet govorili takoimenovani domoljubi, da 
moramo podpirati svoje, sicer nas bodo požrli 
ljubljanski voluharji. Pa bomo odgovorili, tako 
kot doslej, da nam je čisto vseeno katera mafi
ja, kot radi rečemo različnim oblikam interes
nih združenj, želi vladati. Še vedno je to mafi
ja in še vedno je to zlo.
Za Mandrač je takšno obnašanje seveda sila 
delikatno in kratkoročno neperspektivno, saj 
bi mu nekateri radi pokazali kje je moč, tuai 
tako, da predlagajo da bi Mandraču vzeli 
uradne objave, ker bo potem manj zaslužil in 
bil manj vpliven. Pa je odgovor preprost: Cena 
uradnih objav v Mandracu je za občino Izola 
nižja kot kjerkoli drugje, uradne objave le tu 
izhajajo hkrati v obeh uradnih jezikih, zago
tovljena je objava vsega dan potem, ko je 
kakšen odlok sprejet, povrhu vsega pa pridejo 
objave z Mandračem v vsako drugo izolsko 
hiso, kar je seveda zavidanja vredna ob
veščenost. Kakšni interesi torej vodijo tiste, ki 
jim  takšne ideje hodijo po glavi?
Ker pa ne bomo živeli le en mandat se bomo 
pač morali zameriti marsikomu, saj nekakšna 
resnica prej ali slej pride na dan. Lahko Vam 
le zatrdimo, spoštovani bralci, da nas v kri
tičnost ne vodijo slabe želje, pokvarjenost, zlo
ba, revanšizem ali kakšni tuji interesi. Smo le 
sužnji temeljnega novinarskega zakona - 
poštenja.
Vzemite nas kot takšne. Mef

Pa

Občinski svetniki bodo na svoji drugi redni 
in prvi zares vsebinski seji (v sredo, 1. 
februarja) že obravnavali in sklepali o 
zadevi, ki je za večino občanov izrednega 
pomena. Na dnevnem redu je namreč 
predlog sklepa o izboru koncesionarja za 
opravljanje storitev upravljanja s stanovan
ji, stanovanjskimi hišami in poslovnimi 

rostori, ki so v lasti občine Izola. Na pod- 
agi odločitve posebne razpisne komisije 
predlaga župan občinskemu svetu, da se 
koncesija dodeli podjetju STAVBENIK - 
SERVISNE STORITVE.
To pomeni, da bodo vsi tisti, ki lani niso 
postali lastniki hiš ali stanovanj ampak so 
se vedno najemniki občinskih stanovanj in 
poslovnih prostorov, že od srede februarja 
vse težave v zvezi z najemninami ali vz
drževanjem stavb reševali v pisarnah nad 
stavbenikovo menzo.
Adijo občinska sociala, dober dan 
ekonomika.
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j V zadnjem  tednu d n i smo o d p ra v ili j 
j večino pom an jk ljivosti, k i so se po jav ile  
l p r i dostavi časopisa, največ p a  ste nam  |  
po m a g a li Vi, spoštovani bra lci, z \  

iv a š im i opozorili. K ljub temu je  m orda  
\še kdo, k i je  p la ča l naročnino, pa  n i j  
t d o b il MANDRAČ A, medtem ko bom o  
kn jižno  da rilo  nekaterim  šele odposlali. | 

■-.Še vedno p a  velja, da  nas v prim eru  
t napake pokličete po  telefonu (6 1 -1 3 9 ) j  
i a l i  obiščete na uredništvu (Veliki trg  
j i ) ,  da bom o skupaj ugo tov ili, ka j se je j  

zgod ilo  in  napako odpravili, 
j  Z da j nas je  pa res že veliko. Hvala.

CEMECKUICME
m p o rnrnm

Navadni občan potrebuje za priključek na 
vodovodni sistem kar nekaj papirjev, čisto 
drugače pa je, če se za tak poseg odloči 
delavec podjetja, ki izdaja eno od potrebnih 
soglasij. V jagodju so delavci Rižanskega 
vodovoda napeljali priključek svojemu 
sodelavcu, ne da bi na občini ali krajevni 
skupnosti o posegu sploh kaj vedeli.
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STANARINA ALI 
STAVBENIK ARINJA



PTT's NOT DEAD je rubrika v kateri objavljamo 
vaša pisma, mnenja, odgovore na posamezne 
članke v MANDRAČU ali kaj drugega, širši javno
sti pomembnega. Po sklepu časopisnega sveta 
in uredniškega odbora objavljamo članke dolge 
do 40 tipkanih vrstic. Pisma morajo biti podpisa
na z naslovom avtorja. Nepodpisanih pisem ne 
objavljamo, prav tako ne objavljamo tistih pi
sem, ki so po vsebini v nasprotju z zakonom o 
tisku, novinarskim kodeksom, so žaljiva ali za 
širšo javnost nezanimiva. Pisem in fotografij, ob
javljenih na tej strani ne honoriramo in ne vrača-

Pogled na stvari od spodaj 
(replika na odgovor g. Zadela)

Sedanjosti se ne m ore razum evati brez 
pre tek losti in  če kdo ne razume tega 
zakonitega prepleta, je bolje, da se 
ukvarja  s stvarm i, ki gredo samo iz žepa v 
žep. M o j tekst n i b il tako zahteven, aa b i 
b ila  za n jegovo razum evanje potrebna 
posebna in te ligenca, ta pa je res 
potrebna, da se ne bi kdo loteval 
odzivanja ko t kričava branjevka, ki želi 
p roda ja ti č rv ivo  za zdravo. Nesposobnost 
razum evanja sporočila, ki je v s im bo lik i 
naslova "pogled od zgoraj in  v vsebini 
pod n jim , ne dopušča kvalitetnega 
dialoga. O dgovarjam  le, ker m is lim , da 
kdo od bralcevželi slišati tud i m ojo 
in fo rm ac ijo .
1. O m o ji spornosti: Pred 8 le ti se je SZDL 
z vsemi sredstvi tru d ila  vreči me na cesto 
(zahteval sem kva lite tno  k u ltu ro  in  
nevmešavanje p o lit ik e  van jo !) in  za to 
o p rav ilo  uspešno izrablja la p r im itiv ize m  
do ločen ih  lju d i, ki jim  je "poveljeval" 
M ira ndo  Lovrečič. Dne 19.1.87 je del te 
skupine, na zahtevo SZDL napisal 
m nenje  o m eni, v katerem dobesedno 
piše: "U gotavljam o, da je g. Goljevšček 
resnično k o n flik tn a  osebnost."..."in zato 
neprim eren"... Isti M . Lovrečič se je po 8 
le tih  p o ja v il v  družb i g. Zadela, ki 
razglaša, da sem "sporna osebnost". Da, 
sem osebnost, ne lu tka  in  za vse iz te 
kategorije lju d i bom  ostal sporen. (V Izo li 
se bo m arsikaj sprem enilo , p r im itiv ize m  
se na jbrž ne bo.)
2. G. Zadel razm išlja o dem okraciji po 
balkansko. Namreč, p reklic  nekega 
sporazuma je le g itim n o  dejanje. 
Neupoštevanje za ko n itih  postopkov pa je 
"balfcanščina’ . Sporazum je določal 
k rite rje  za izbor kandidata, [e prej pa ko 
je b il podpisan, se je g. Zadel po vnaprej
p rip rav ljenem  scenariju, razglasil ‘ za 
kandidata. Zadeva n i b ila  ne na 
dnevnem  redu sestanka in  o tem  se 
zap isn ik  n i pisal. Potreben dokum ent, ki 
bi go vo ril o izboru  sploh ne obstaja! 
Kandidatura je bila in  je vprašljiva. Po 
podpisu Sporazuma ni ho te l slišati o 
razpravi o kan d id a tih  in  je trd il,  da je že 
izbran. Na takšno razumevanje 
dem okracije  smo prek lica li podpis 
Sporazuma. Za dem okracijo  povsem 
no rm a lno !
3. Resnica ni črn itev , am pak je samo 
bolečina za laž. Nisem trd il, da je g. Zadel 
zaposlen p ri M arinvestu . Rekel sem, da je 
uslužbenec, kar tu d i je! V sm islu 
druženja. P ro jek tivn i in žen ir in g  Piran, ki 
je sestavni del LIZ in žen ir in g  Izola (v 
resnici je to  ljub ljanska firm a!) je 
načrtovalec m arine v Izo li in  g. Zadel je 
eden med p ro jek tan ti, poleg tega je 
nadzorn i za m arino  in  urejevalec

dokum entacije  za nada ljno  gradnjo. Ne 
trd im , da ne sme Diti uslužbenec 
organizacije, ki po dkazih Zelen ih izvaja 
dela, ki izv ira jo  iz nezakon itih  
postopkov, trd im  le, da v tem prim eru ne 
more b it i ne socialdem okrat ne v 
koa lic iji strank slovenske pom ladi. 
Zaradi takšn ih  p re livan j barv na 
slovenskem, sem v m in u lih  le tih  
dož iv lja l vrsto p o lit ič n ih  razočaranj in  
sem bežal pred ljub lja nsk im  p o lit ič n im  
ko tlom , kar počnem tud i sedaj, ko m i je 
edina skrb, s po litičnega vid ika, skrb za 
dobro vseh Izo lanov in največja bojazen, 
strah pred hudode lc i.

Frane Goljevšček

Poslanska pobuda vladi 
REPUBLIKE SLOVENIJE

K v lo ž itv i pobude me je spodbud ilo  
pisanje slovenskih raziskova ln ih  no v in a r
jev, ki si srčno prizadevajo o d k r it i pod
talne finančne in  p o litičn e  tokove med 
S lovenijo in  našim i zamejci v  I ta lij i,  
posebno v zadnjem  času, k i m u je vzrok 
zgodba o po lic ijskem  čolnu. Pobuda se 
ne bo nanašala na odkrivan je  m račn ih  
udbom afijsk ih  zvez, ta jn ih  in  p o d ta ln ih  
mrež nam en jen ih  nekakšni restavraciji 
kom unizm a na Slovenskem.
V ladi Republike S lovenije dajem pobudo, 
da ponovno  "nevtra lno  prouči m ožnost 
organ iz iran ja  obalne straže, ko t polvo- 
jaske form acije  in  kot jo im a jo  organ iz i
rano vse m oderne pomorske države. 
Straže v  sebi združuje jo tako vojaške kot 
tud i c iv iln e  funkc ije  v  zvezi z gospo
darsko, ekološko, obram bno,... dejavnos
t jo  na m orju . V sedanji o rgan iz iranosti 
teh de javnosti p riha ja  na m o rju  do 
nesm islov ko t je npr.: nabava dragega 
čolna za no tran je  m in is trs tvo , nabava 
moderne vojaške ladje za m in is trs tvo  za 
obram bo itd ., kakor tud i do neuskla
jenosti med posam eznim i izva ja lci teh 
fu n kc ij. Prepričan sem, da bi z us
ta n o v itv ijo  om enjene organizacije 
rac iona liz ira li organiz iranost in  s tem 
uč inkov itos t opravljan ja  om en jen ih  
fun kc ij. Odpadla pa bi lu d i potreba, da bi 
vsako m in is trs tvo  nabavlja lo draga p lov
na sredstva. Potrebno nam  je eno samo 
un iverza lno p lov ilo . Res je, da smo 
Slovenci pom orski narod, vendar pa nam 
takšno razkošje in  razmetavanje denarja 
davkoplačevalcev res nista potrebna.

mag. Janez Jug 
poslanec LDS v Državnem zboru

Vi vprašajter 
župan bo odgovoril

Na te j s tra n i b o m o  zače li z no vos tjo . 
V m estu  in  o k o lic i je in  se doga ja 
v e rje tn o  v e lik o  s tva ri, k i vas m o tijo . 
Na p o b u d o  novega izo lskega župana 
in  M an dra ča  b o m o  skuša li s s k u p n i
m i m o č m i o s v e t lit i m a rs ika te ro  ne
jasnost. Če b i k a rk o li h o te li vp ra ša li 
župana, bo  ta le  p ro s to r k o t nalašč. 
V prašan ja  la h k o  po s ta v ite  p is n o  a li 
pa po te le fo n u . Vsa vprašan ja  bom o 
ja v n o  o b ja v il i razen t is t ih ,  k i b i b ila  
ž a ljiv a  a l i za širšo ja vn o s t n e z a n im i
va. T o re j p r i lo ž n o s t je lepa, za to  se 
o p o g u m ite  in  vprašajte .

P I  A STUDIO d.o.o. 
Portorož

PROJEKTIRANJE, 
INŽENIRING, ARHITEKTURA

Vilfanova ulica 25, Portorož 
tel./fax. 066/75-535

opravljamo storitve s področja 
ARHITEKTURE, INŽENIRINGA, 
PROJEKTIRANJA, URBANIZMA, 

CENITEV NEPREMIČNIN

Pooblaščeni smo za izdelavo 
lokacijskih dokumentacij za 
legalizacijo črnih gradenj v občinah 
Izola in Piran
Izdelujemo arhitektonske načrte za 
stanovanjske, poslovne, upravne, 
javne in industrijske zgradbe, vršimo 
nadzor pri gradnji objektov, zbiramo 
soglasja, priskrbimo projekte za vse 
vrste instalacij in statiko, 
ocenjujemo vrednosti nepremičnin
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V sredo, 1. feb ru arja  ob 15. uri se bodo na 2. redni seji 
zbra li č lani občinskega sveta in obravnavali vrsto zanim ivih predl
ogov, od takšnih, k i govorijo  o njihovi organiziranosti do tistih, ki 
so pomembne za vsakega občana.
Ker je  do seje še slab teden pojd im o po dnevnem redu, da boste 
tistim, k i ste jih  m orda volili, lahko svetovali, kako na j glasujejo.

KDO BO PODPISOVAL?
(predlog) Odloke in druge sklepe, ki jih sprejme Občinski svet, 
podpiše predsedujoči na seji, tiste, ki morajo biti javno objavljeni 
pa razglasi župan.

PLACA ŽUPANA IN OBČINSKIH FUNKCIONARJEV
(predlog) Občinski svet naj pooblasti Komisijo za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja, da obravnava in sprejme pravil
nik o plačah župana in drugih funkcionarjev Občinskega sveta. 
Komisiji je sicer prenehal mandat, vendar župan predlaga, da jo 
svet kljub tem u pooblasti za to nalogo. Sicer pa se po zakonu o 
funkcionarjih v državnih organih plače izračunavajo tako, da je os
nova povprečni osebni dohodek na delavca v gospodarstvu. To os
novo se pom noži s koeficientom, ki v občini lahko znaša največ 
5,6, komisija za volitve in imenovanja republiške skupščine pa 
razvrsti občine glede na njihovo družbeno in gospodarsko razvi
tost in tako določi najvišji možni koeficient v občini. Temu je tre
ba dodati delovne izkušnje, ki lahko znašajo največ 20 odstotkov, 
dodatno pa se lahko nagradi tud i delovna uspešnost. Koliko to 
znaša v izolskem primeru bom o objavili, ko bo ustrezna služba 
opravila izračun.

ORGANIZACIJA DELA
Da bi zagotovil čimprejšnje funkcioniranje občinske uprave pred
laga župan enofazno sprejemanje odloka o ustanovitvi, orga
nizaciji in delovnem področju upravnih organov občine Izola, 
občinske inšpekcije ter njihovih strokovnih in tehničnih služb. Ker 
sama organizacija občinske uprave neposredno ne posega v pra
vice in obveznosti občanov o organizaciji le na kratko. Občinsko 
upravo vodi župan, ki je za izvajanje občinskih predpisov in od
ločitev občinskega sveta odgovoren svetu. Občinsko upravo 
lahko vodi tud i ta jn ik, ki skrbi za neposredno izvajanje nalog 
občinske uprave. Občinsko upravo sestavljata: Uprava za plani
ranje, urbanizem, stanovanjske in gradbene zadeve (prej Zavod) 
in  Uprava za finance in družbene dejavnosti. Upravne organe 
vodijo predstojniki, ki so odgovorni županu. Kot samostojna služ
ba se ustanovi Občinska inšpekcija, ki ima svojega vodjo. Teh
nične in strokovne naloge za potrebe občine opravljata: Služba 
za avtomatsko obdelavo podatkov in tehnične dejavnosti ter 
Strokovna služba za Občinski svet. Upravne postopke vodijo pred
stojniki uprav in vodja inšpekcije, o pritožbah na njihove od
ločitve sklepa župan, zoper odločitev župana je možen upravni 
spor pri pristojnem ministrstvu.

FINANCIRANJE JAVNE PORABE
Do sprejetja proračuna občine Izola za leto 1995 se financiranje iz 
proračuna nadaljuje po dvanajstinah kot v letu 1994.

ZDRUŽENE IGRE NARODOV
(predlog) V programsko komisijo se imenuje M iro Bornsek, v 
komisijo za marketing in propagando Davor jurkovič, v orga
nizacijski odbor pa dr. M ario Gasparini in M iro Bornšek.

DRUGO
Svetniki bodo poslušali še inform acijo o poteku dogovorov glede 
usode Skupnosti obalnih občin, opravili nekaj kadrovskih zadev 
(ki bodo pom em bne posebej za tiste, ki upajo na mesta 
predstojnikov), ter poslušali vprašanja, in predloge članov sveta.

Potem ko so z vseh strani letele pripombe na slabo opravljena dela pri 
asfaltiranju ceste v Cankarjevem drevoredu in ko se je izvedelo, da so 
to opravljali delavci Komunale se je zganilo tudi pri njih in pred dnevi 
so delavci že zakrpali globoke luknje. Ugotovili so, da je bilo prejšnje 
krpanje slabo opravljeno, k temu pa je precej prispeval tudi mraz, ki je 
takrat zajel naše kraje.

(M F) Na javni razpis za izbor koncesionarja za upravljanje s 
stanovanji, stanovanjskim i hišami in poslovn im i prostori, ki so v 
lasti občine Izola se je v do ločenem  roku prijavilo  5 pod je tij in 
sicer: M andrač d.o .o . Koper, Stavbenik-servisne storitve d.o.o. 
Koper, Freeinvest d .o .o . Ankaran, D O M  p.o. Koper in Diversa 
d .o .o . Koper. Po pregledu in analizi ponu db  je komisija 
ugotovila, da je najugodnejši ponudn ik  podjetje 
Stavbenik servisne storitve, takšen predlog je poslala 
županu, ta pa ga je naslovil č lanom  Občinskega sveta za 2. 
redno sejo. Komisija je pri od loč itv i za om enjeno podjetje 
upoštevala predvsem to, da ima Stavbenik že usposobljene 
prostore v Izoli (nad m enzo), m edtem  ko jih  d rug i še nim ajo, 
v Izoli že upravlja z večjim številom stanovanjskih blokov, 
ima prim erno kadrovsko zasedbo za to  dejavnost in uporablja 
isti računalniški programski sistem kot občina Izola, tako da 
ne bo težav s prenosom  podatkov.
Ponujene cene za katere so koncesionarji p ripravljen i opravljati 
to  delo so zelo različne, g ib lje jo  pa se od nekaj več ko t 8 do 
več kot 18 m ilijonov to larjev le tno. Ponudba Stavbenika znaša 
12 .365 .542 ,00  tolarjev, posebna ugodnost pa so ji nizki 
p rib itk i na račune izvajalcev vzdrževanja.
In kaj bo pravzaprav opravljal verjetn i koncesionar? Po razpisu 
ima predvsem naslednje naloge:
1. Nastanitev in vodenje evidenc
2. Vzdrževanje stanovanj, stanovanjskih hiš in poslovnih 
prostorov
3. Finančno - m aterialno poslovanje (pob iran je stanarin)
4. Premoženjsko pravna opravila
5. Druge naloge pri upravljanju s stanovanji
6. Opravila v zvezi z oddajanjem  poslovnih prostorov v 
najem
7. Vzdrževanje funkcionalnega zemljišča, kjer je to  del 
celote
Skrajšano to pom eni, da bo bodoči koncesionar, ki naj bi dobil 
koncesijo za 3 leta, dela pa prevzel že februarja meseca, 
prevzel ce lo tno skrb nad vsemi občinskim i stanovanji, hišami 
in poslovnim i prostori, skrbel za n jihovo  vzdrževanje, pobiral 
na jem nine (cca. 6. m ilijonov  to larjev mesečno), oddajal 
poslovne prostore v najem in sploh obvladal največji del 
stanovanjske po litike v občin i.



*  r *
—

Livade so res spalno naselje, vendar to še ne pomeni, da morajo b iti
tud i tako zasvinjano naselje. Da čistoča tam kaj malo velja priča 
tud i ta fotografija  na kateri je  poseben šotor, nekakšen iglu, k i ga 
je  iz najrazličnejših odpadkov in smeti sestavil eden tamkajšnjih 
nadebudnežev. Toliko jih  je bilo, da si je v šotoru lahko uredil celo 
ležišče. Gradbeni m aterial pa je zbra l okrog gradbišča nove šole in 
telovadnice.

ŽUPAN MILI.
Pogovor z dr. M ario m  Gasparinijem , slab mesec dni 
potem , ko je  prevzel funkcijo izolskega župana.

- Slab mesec Vašega županovanja je mimo, Vi pa ste vsak dan tukaj...
- V bolnišnici sem imel veliko neizkoriščenega dopusta in zdaj ga koristim za 
to delo.
- Ste se že odločili o tem, ali boste profesionalno prevzel to funkcijo?
- Mislim, da bom moral ostati samo tukaj, saj je dela enostavno preveč, da bi 
ga lahko opravil tako, sprotoma. Zdaj sem se lažje odločil, ko smo se s politiko 
dogovorili o odnosu župan - Občinski svet in župan - predsednik občinskega 
sveta. Predsednik bo vodil seje Sveta, podpisal zapisnik in skupaj z mano ses
tavljal dnevni red za seje Sveta, vse druge pristojnosti pa bodo na moji strani, 
laz bom tudi pripravil predlog za podžupana, seveda v sodelovanju s svetniki. 
Podžupan bo namreč iz njihovih vrst.
- Kdo bo to?
- Boste že izvedeli.
- Kaj pa drugi občinski funkcionarji?
- Upoštevamo strokovne kriterije in politične dogovore. Tajnika občine bo ob
držala LDS (dosedanja sekretarka IS, diplomirana pravnica Irena lerman - 
op.a.), predstojnik Uprave za planiranje, urbanizem, stanovanjske in gradbene 
zadeve (bivši Zavod) bo najverjetneje ostal dipl. pravnik Aleksander Lozej, 
predloga za predstojnika Uprave za finance in družbene dejavnosti še nimam, 
morda pa bomo dobili celo dva. Poleg teh bomo imeli še Občinsko inšpekcijo 
(prej komunalno), ter tehnične službe.
- Kakšen statut pripravljate?
- Zelo kratek. Kar je v ustavi in zakonih naj tudi ostane tam, drugo pa bomo 
itak reševali z odloki in sklepi občinskega sveta.
- V nekaterih intervjujih ste napovedovali, da se boste od nalog najprej 
lo tili parkiranja...
- Da, že za naslednji teden imamo sklican sestanek vseh, ki to področje ob 
vladajo. Ideja je, da bi dogovorjeno število parkirnih mest pustili na uporabo 
koncesionarju, tisti z dovolilnicami pa bi pač parkirali kjer imajo prostor, saj 
zdaj dejansko zasedejo vsa predvidena parkirna mesta in smo na istem kot 
prej. Vsekakor bomo poskrbeli, da krajani ne bodo prikrajšani in da bomo 
hkrati umaknili to grdo mitnico pred mestom. Seveda pa nikomur ne pri
poročam parkiranja na Sopnčnem nabrežju (pred občino op.a.), ker bo pajek 
brez usmiljenja.
- Tudi o turizmu že govorite...
- Velika noč je blizu in zato smo sklicali hotelirje, turistično valilnico in Promo 
tour (prej OKTPS), da se dogovorimo o pripravah na novo sezono.
- Kaj pa tržnica?
- Tržnica je zelo pomembna za staro mesto, vendar je njeno mesto za pošto, 
kjer je tudi plansko zarisana. Seveda pa te selitve ni mogoče rešiti brez pred
hodne rešitve številnih drugih vprašanj, zato bo tržnica še nekaj časa ostala 
tam kjer je zdaj.
- Kdo prihaja k Vam za mano?
- Predstavniki pošte oziroma Telecoma. Nekaj je menda narobe s telefonijo. Bo
mo videli.

Mef

CENE GAIOftUCACE 
PA PO DOMAČI
Č etrtega  ja n u a r ja  je  b il N e n a d  S tojanovič iz  
ja g o d ja  3 5  n em a lo  presenečen, ko  je  n a  o zk i p o t i  
u zrl vo zila  R ižanskega vodovoda. Presnečenje je  
b ilo  še to liko  večje, ko  je  o p a z il, d a  so delavci 
vodovoda iz  n jegovega cevovoda p o te g n ili cev na  
p arce lo  gospoda D a ria  Valenčiča, sicer koprskega  
o bčana.
Priključek naj bi bil legalno postavljen, saj so imeli delavci 
za takšno opravilo delovni nalog Rižanskega vodovoda. Ko 
je gospod Stojanovič iskal dodatne informacije, kdo je 
omogočil nezakonito početje so bili odgovori tako iz 
krajevne skupnosti kot iz izolske občine na njegovi strani - 
nihče za početje gospoda Valenčiča ni vedel nič, prav tako 
pa o teh delih niso nikjer razpravljali, niti niso takega dela 
uradno odobrili.
Ko je Nenad iskal nove odgovore, mu je prišlo na misel, da 
mu je njegov sicer najbližji sosed, ko ni dobil njegovega 
dovoljenja za priključitev izjavil, da se bo pač priključil sam. 
Da bi lahko cev pripeljal na parcelo je g. Valenčič najpraj 
kopal na ozki poti, vse ostalo, tudi delovni nalog za 
priključitev, je izpeljal v lastni režiji. Kako tudi ne, saj je 
eden tistih v Rižanskem vodovodu, ki odloča tudi in 
predvsem o vodovodnih priključkih.
O že izvršenem priklopu na upravi Rižanskega vodovoda 
niso imeli pojma. Pač pa so Nenada potolažili, da se bo 
sicer slab vodni pritisk v cevovodu ki je doslej komaj 
pripeljal vodo v njegovo hišo, izboljšal, brž ko bodo (po 
obljubah v kratkem) začeli z deli pri postavitvi višinskega 
vodovoda. Žal te tolažbe Nenadu ne pomenijo veliko še 
posebej v času, ko bo vodo začel uporabljati novi na črno 
priklopljen uporabnik. Zna se celo zgoditi, da vode zaradi 
višinskega terena in in večje porabe v jagodje številka 35 
sploh ne bo več.

Vlado Ostrouška 

TV Koper-Capodistria

No Rižanskem vodovodu smo v pogovoru z direktorjem in 
tehničnim direktorjem izvedeli, da so navedbe v članku 
točne in da je njihove delavec naredil napako, ki jo bodo v 
najkrajšem času odpravili. O tem so že obvestili 
prizadetega krajana, bralcem Mandrača pa bodo v 
prihodnji številki posredovali še nekaj dodatnih informacij 
o težavah pri zagotavljanju vodooskrbe v tem delu izolske 
občine.

TELECOM NA OBISKU
V o d iln i de lavc i koprskega T e lecom a, d ru ž b e  ki je prevzela 
skrb za te le fo n ijo  v  RS p o  reo rga n iza c iji PTT sistem a, so v 
teh  d n eh  op ra v ili nekaj p ro to k o la rn ih  in d e la vn ih  ob iskov 
p o  izolski o b č in i. D io re k to r Petrič in sode lavci so se o 
težavah s te le fo n ijo  p o g o va rja li z ž u p a n o m  G asparin ijem , 
ob iska li pa so tu d i kra jevne skupnosti, saj im a jo  še nekajK a

'nerešenih vprašan j v  K ortah , pa tu d i v  s ta rem  m estu  že p r i
m an jku je  te le fonsk ih  p rik lju čko v .
Še na m ig  d ire k to r ja  koprskega T e lecom a : O b  te j reo rga 
n izaciji se lahko z g o d i, da b o d o  te le fonsk i p rik lju čk i po  
no vem  neko liko  d raž ji.



ŠPEŽA, PA ŠE AVTO ZA ZRAVEN
Včasih sm o se m ed seboj zafrkljivo spraševali o tem , kako 
lahko spraviš slona v fičota. Da vprašanje ni b ilo  zgolj 
zafrkancija je dokazala Veronika Tavčar iz Izole, ki nam je 
dokazala, da lahko spravi v navadno vrečko cel avto. Še bolj 
verje tno pa je, da ga je dom ov odnesla kar v žepu ali 
denarnici.
Veronika je nam reč srečna izžrebanka renaultove petke, ki 
jo  je M erca to r T rgoavto  iz Kopra namenil za glavni dobitek 
v akciji D ecem ber v Izoli. Akcija je potekala pod taktirko in 
okriljem  Turistične valiln ice in izolske ZKO.
Kot m nog i Izolani je tud i ona po tihem  najbrž razmišljala o 
tem , da v žrebanju za avto nim a m ožnosti, saj med m nog im i 
prevladuje m nenje, da je glavna nagrada prav go tovo  že 
oddana ali kom u nam enjena in podobno. In vendar... Kot je 
povedala med obiskom  na njenem dom u v Livadah še danes 
težko verjame, da je prav ona postala lastnica novega 
avtom obila . N jen "dvom  " so prav go tovo  potrjevale kopije, ki 
jih je imela na m izi (po leg dobrega vina s katerim  smo zalili 
av tom ob il je bila na m izi tud i fo tokopirana stran Mandrača, 
kjer so izpisane številke, da o og rom n i fo tokop iji nagradnega 
bona ne go vo rim o  ). A je že tako, da sreči težko verjamemo, 
še posebej, če je nism o vajeni. In Veronika ve, da je za srečo 
po trebno  delati (pa čeprav v M ehanotehnik i (o .p) ).
Pravi, da so njene sreče veseli tud i njeni sodelavci (tud i mi 
gospa Veronika ). A vtom ob il sicer v družin i že imajo, vendar je 
star 12 let, zato so se od ločili, da bodo petko obdržali saj 
im ajo naraščaj, ki bi se tud i rad vozil v svojem avtu. N eum nih 
vprašanj o tem  ali jim  bo avtom obil prišel prav ni bilo, saj, kaj 
pa dandanes ne pride človeku prav. Zato smo raje debatirali o 
starih časih in novih, ki prihajajo. Napetost ob srečnem 
dogodku se nam reč najlažje sprošča skozi take pogovore. 
Zatorej o avtu samo še to, da je bil odnešen iz Jestvininega 
m arketa  v Livadah. In., srečno vožnjo družina Tavčar!

I.V.B.

HLADILNIK V  IZOLO, MOTOR V KOPER
Zdaj so že znani nekateri do b itn ik i g lavnih nagrad. Poleg 
lastnice avtom obila  je kom bin iran i h lad iln ik dobila TURK 
ANGELA iz Sončne po ti 4 v Izoli. M o to rn o  kolo Tomos bo 
vozila Izolanka VIDM AR MORENA, ki sicer živi na_Dolgi rebri 
22a v Kopru, m otorna žaga pa gre k LOVREČIČ MAJDI iz 
H rvatinov 222a. Čestitam o.

Izžrebane številke lionov akcije 
DECEMBER V IZOLI!

1 8 5 4 0 02700 12824
0 1 1 5 1 03074 13084
1 2 8 2 4 03099 13900
0 1 6 7 9 04064 14953
1 3 0 8 4 04243 15956
0 4 0 6 4 04590 17705
00167 05177 17842
00712 06033 18540
00941 06955 19601
01089 07511 20687
01151 07715 20883
01225 08000 21575
01679 09558 22752
01831 10817 23967
02628 11277

Poleg glavnih nagrad so 
organizatorji izžrebali še 
38 tolažilnih nagrad, ki 
pa so vse prej kot le 
tolažilne. Med n jim i je 
namreč tudi kolo, obilna 
"špeža ", potem so tu 
igrače, še en zlatnik, 
vrednostni boni, 
večerje, brezplačna 
kopanja v bazenu in 
podobno. Dobro preglejte, 
če se katera od številk ne 
skriva tudi v vašem žepu. 
In če jo  odkrijete vzemite 
bon terga pokažite v 
Turistični valilnici (Sonč
no nabrežje 4. tel. 67-100) 
in nagrada bo vaša.
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VELIKI NACRTI-MALO DENARJA
Na 2. skupščini Gospodarskega interesnega združenja 
PROMOTOUR Portorož ( bivša OKTPS), k i je  b ila v torek, 24. 
januarja  v lucijski M arini, so sprejeli osnutek program a za leto 
1995, imenovali upravni odbor Združenja in do ločili članske 
prispevke za prvo trimesečje. Za uresničitev obsežnega 
program a aktivnosti v letu 1995 b i potrebovali okoli 81 
m ilijonov tolarjev.
Letos prvič uvajajo spremenjeni sistem financiranja, zato je 
težko napovedati ali bodo lahko vse zastavljeno tudi uresničili. 
Po predloženem razdelilniku nai bi okoli 30 odstotkov 
potrebnih sredstev primaknile članice Združenja, (teh je 
zaenkrat 21), prav toliko občine z obalno-kraške regije, 
četrtino država, nekaj sredstev pa naj bi se skozi leto nateklo 
tud i iz drugih virov. Program so razdelili na dva bistvena dela; 
na nacionalni in regijski. Slednji zajema natis splošnega 
prospekta Slovenske Riviere, splošnega prospekta Portoroža in 
Izole, cenika storitev 1995 in regijske mape. Hkrati želijo 
zagotoviti norm alno delovanje regijskega informacijskega 
biro ja v Portorožu v katerem začenja z delom računalniški 
turističn i informacijski center, uvaja jo "zeleni telefon" itd.
Do konca tega trimesečja naj bi bila končana tud i projektna 
naloga - elaborat na tem o razvoja organiz iranosti turizm a v 
obalno-kraški reg iji ter v občinah tega območja.
Že septembra lani je poslovni odbor bivše OKTPS sprejel 
konkretni program ukrepov za odpravo problematike na 
podlagi spoznanj pretekle turistične sezone. V okviru 
promocijskega programa naj bi sofinancirali tud i nekatere 
znane prireditve v regiji. Za kakovostno izvajanje 
predlaganega programa bodo verjetno morali zaposliti še 
kakšnega delavca.
Pred sejo se je precej govorilo o možnosti izstopa izolskih 
članic iz omenjenega združenja, saj njihove izkušnje z 
delovanjem prejšnje organizacije OKTPS niso najboljše. V 
ospredju je bil namreč vseskozi Portorož, Izola pa je pobirala 
le drobtinice. Tudi učinek prospekta Izole, ki [e predlansko 
turistično takso olajšal za blizu 30.000 nemških mark je 
vprašljiv, saj že razmišljajo o novem, ki bi bil še dražji. Kljub 
vsemu pa do izstopa ni prišlo in čeprav so ideje o organizaciji 
lastnega združenja še žive so se izolski hotelirji odločili, da 
bodo plačali članarino v višini 2.000 DEM.
O tem in drugih stvareh s področja turizm a se bodo 
pogovarja li tud i na današnjem srečanju župana s člani 
komisije za turizem, k i j i  je  sicer potekel m andat, vendar 
zaradi nujn ih nalog nadalju je delo.

FK (U trip ) MF



Revolucija v lokalni samoupravi je pripeljala tudi do nekaterih zelo j 
konkretnih posledic. Ena takšnih je preselitev Občinskega inšpektorja 
in redarjev iz občinske stavbe v prostore na Verdijevi ulici. Glede na to, da 
se župan Gasparini jezi ko sliši naziv komunalni inšpektor ni prav, da ga je 
preselil ravno nad Komunalo.

Vozni park tega dela občinske uprave se iz dneva v dan izboljšuje. Potem, 
ko je Mercedesa kupil šef Rozman ga je kmalu zatem kupil tudi bivši 
komunalni redar Drofenik. Ko je župan videl ta standard občinskih 
uslužbencev se je odločil, da bo profesionalno prevzel funkcijo župana, za 
vsak slučaj pa hodi v službo peš, saj s svojim Audijem ne more ravno 
konkurirati omenjenima podrejenima.

Kaj počne bivši predsednik občinske skupščine, Zvonko Grahek. Še 
vedno usklajuje različne interese, le da ne več v skupščini ampak na 
domačem vrtu. On je namreč za solato, žena pa za radič.

Tiste, ki so se bali, da bo bivši predsednik izvršnega sveta, Davorin 
Adler, kljub temu, da je še pred mesecem dni imel dve službi (izvršni 
svet in Adriacommerce) ostal brez dela, so se zmotili. Davorin je našel svoj 
košček kruha v portoroški Drogi.

2. VPRAŠANJE
Na tei fotografiji je 
Manziolijev trg, ki je 
zaprt za ves promet. Tu
di tukaj vidimo avtomo
bile, tovornjake,
spomeniško zaščiteno 
cerkev, spomeniško
zaščiteno palačo in očit
no zaščitene voznike. 
Kdo je tu osel?

Zelo malo je slišati o zelo bivšem predsedniku izvršnega sveta, 
Jožetu Černeliču. Očitno se je zaprl vase in tuhta, kje ga je polomil, saj 
so si nekateri na njegovem mestu bolj znali pomagati.

V Izoli se delimo kot kakšne amebe. Najprej se je razdelil jadralni klub in 
zdaj imamo dva, potem se je razdelil rokometni klub in zdaj imamo dva, 
končno se je razdelila še občina in zdaj imamo dve, le da je ena tukaj 
doma, druga pa je uvožena iz metropole.
Zelo nenavadna koalicija je nastala v tem našem občinskem svetu. LDS 
koketira z SDSS, prenovitelji z Zvezo za Primorsko, Desus z enimi in 
drugimi, tako da bosta odločilna dva, ki ne koketirata z nobenim: Vodišek 
(SLS) in Goljevšček (Zeleni). Seveda le v primeru če se prej omenjeni zares 
skregajo med seboj.

i NAŠE SARDELE GOVORIJO FINSKO

Kdo bi si mislil, da naše domače slovenske sardele tako dobro govorijo 
finsko. Verjeli smo, da verjetno obladajo tudi italijanščino, na tako 
oddaljen jezik pa ne bi nikoli pomislili. Dokaz tega presenetljivega odkritja 
nam je poslala prijateljica Nataša Assejev, ki jih je zalotila med 
pogovarjanjem v enem od finskih marketov.

GREMO V KINO
Petek, sobota, nedelja, ponedeljek in torek:

JUNIOR (Arnold Schwartzeneger) ob 18.00 in 20.00 

Ponedeljek, torek

KRATKE ZGODBE (am. drama)

Sreda, četrtek

SPECIALIST (am.kriminalka)

JAZZ LIVE - MAONA
Petek
Glasba Louisa Armstronga 
Sobota

Forma viva jazz tr io  & M ojca Maljevac

Saj veste, kdo 
vas čaka na 
skrajnem 
levem koncu 
valovne skale 
vašega
radga..._____

TU JE M OJ P O M

Tu je moj dom, tu sem doma, 
tu je del mene, del mojega srca.
Tu sem doma...

(Faraoni)

BREZPLAČNI VOZNIŠKI IZPIT
1. VPRAŠANJE
Na fotografiji je križišče 
pri marketu v jagodju. 
Vidimo cesto, vidimo se
mafor, prehod za pešce 
in avtomobile. Eden od 
avtomobilov je v 
prekršku, čeprav kazni 
zanj nikoli ne bo dobil. 
Uganite kateri in zakaj?



(R ešu jte  jih  na sam em , da d ru g i ne b o d o  v id e li, kako s labo  va m  g re  o d  ro k )

Za najmlajše
Po vsaki ulici enkrat
Na sliki je načrt ulic nekega mesta. 
V točki A pa je garaža cisterne.
Ali lahko cisterna opere vse ulice, 
če zapelje po vsaki samo enkrat?

Enajst mostov
Na sliki je jezero s trem i otočki 
in enajstim i mostovi.
Ali je m ogoče o b ho d iti vseh 
enajst m ostov, tako da greš čez 
vsakega samo enkrat.

Labirint šestnajstih sob
Na sliki je lab irin t šestnajstih sob, 
ki jih povezujejo vrata.
Ali je mogoče, če začneš v sobi 1, 
ob hod iti vse sobe, tako da greš 
skozi vsaka vrata samo enkrat?
V kateri sobi je treba končati 
obhod?
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Za malo manj mlade
Magični pravokotniki
V prikazanih pravokotnikih je treba vpisati v prazne prostore številke, tako da se dobi pri 
seštevanju v vseh smereh - vodoravni, navpični in diagonalni (prečni) - določen seštevek.

V tem pravokotniku je treba 
vpistai v prazna polja številke 
2, 2, 2, 3, 3, 3, tako da bo 
seštevek v vsaki smeri 6.

00
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11,
24,

Številke 3, 4, 5, 6, 8, 9, je 
treba vpistai v prazna polja, 
tako da bo seštevek v vsaki 
smeri 21.

Labirint desetih sob
Na sloki je lab irin t desetih sob 
Ali ie bogoče iti skozi vsa vrat, 
vsen sob, če vsaka vrata z, 
seboj zakleneš? V kateri sobi ji 
treba začeti obhod?

10

V prazna polja je treba 
razvrstiti parne številke 2, 4, 
6, 6, 12, 14, 16, 18, tako da 
bo seštevek v vsaki smeri 30.

V prazne prostore je treba 
vpisati številke 1, 4, 6, 8, 9, 
tako da bo seštevek v vsaki 
smeri 15.

10
V prazne prostore je treba 
vpisati številke 4, 6, 7, 9, 10, 
11, 12, tako da bo seštevek 
v vsaki smeri 24.

10
7

11

Pravokotnike izpolni s 
števili, ki so natisnjena 
nad njimi, tako da bo 
seštevek v vsaki smeri 
enak številu, zapisanem 
pod pravokotnikom.

(19, 20, 21,22 
24, 25, 26, 27)

(21, 22, 23, 24 
26, 27, 28, 29)

25

seštevek 75

(46, 47, 48, 49 
52, 53, 54)

23 50
51

seštevek 69 seštevek 150

Izpolni prazna polja s 
številkami 2, 3, 4, 5, 7, 8, 
9, 10, tako da bo seštevek 
v vsaki smeri 18.

V prazna polja pravokotnikov vpiši 
številke, tako da dobiš v vsaki 
smeri pri seštevanju 34. Uporabi 
samo številke od 1 do 16.

12

8 15

7 2

4 11

3 13

5 11

9

15 14 12

14 12

4

8 11

10 5

ZA ZELO MALO MAJHNE
Na praznovanju svojega rojstneqa dne je Breda hotela pozabavati 
svoje prijatelje.
"Veste, katerega dne in meseca ste bili rojeni?" je vprašala 
"Vemo!" so vsevprek trd ili prijatelji.
"Potem bom  ugibala, katerega dne in meseca je kdo rojen," je rekla.
" Vleado in Miso, vzemita papir in svinčnik, da bosta računala. Zapišita 
dan svojega rojstva. Pomnožita to  število z 2, potem pomnožita 
dobljeni zmnožek z deset, dobljenemu zmnožku prištejta zaporedno 
številko meseca svojega rojstva (januar -1, februar -2 itd). Povejta 
dobljeni števili in uganila bom dan in mesec rojstva vsakega posebej."
"Naračunal sem 1308," je odgovoril Mišo. 
"Rojen si 11. avgusta," je h itro  odgovorila Breda.

"  ugibanje rojstnega datuma
" jaz sem dobil število 2503," je povedal Vlado.
"Rojen si pa 32. marca, " je povedala Breda.
Šgani!" sta pohiteli prijateljici.
" Zaporedno številko dne rojstva pom nožita s 4, dobljenemu zmnožku 
prištejta 8, seštevek pomnožita s 25, novemu zmnožku prištejta 
zaporedno številko meseca, v katerem sta rojeni. Zdaj pa povejta 
dobljeni števili."
"1407," je povedala Vesna.
"Rojena si 12. julija", je uganila Breda.
"...in si rojena 27. februarja" je povedala Breda.
Kako je Breda znala uganiti?

(rešitev v naslednjem Mandraču)



NOGOMET 
NIC KAJ OBETAVNO

Izolski prvoligaši trenirajo, igrajo 
prijateljske tekme in upajo, da jim bo 
uspel veliki met, obstanek v družbi 
prvoligašev. Seveda pa bo to vse prej 
kot lahka naloga, saj imajo podobne 
načrte vsi prvoligaši, z izjemo 
Dekančanov, ki pa tudi še niso vrgli 
puške v koruzo. Izolani so, tako kot 
smo napovedovali, ostali brez 
Ružniča, Štampferja in Želka, okrepili 
pa so se s Čekličem iz Dravinje in 
nekaterimi igralci, ki so jih posodili 
Kortam, čeprav je pri njih zdaj 
zanesljivo le Tonejc. Arnaut, golgeter 
moštva iz Kort je tudi trkal na izolska 
vrata, na koncu pa je menda končal v 
Piranu, čeprav v Kortah o tem nimajo 
nič uradnega.
Na vsak način se obeta vroča 
nogometna pomlad, Izola pa bo 
igrala tako-le (domače tekme so v 
polkrepkem tisku): SCT Olimpija, Gaj 
Kočevje, Primorje, Mura, Korotan 
Suvel, Istrabenz Koper, Publikum,
Žel. AM COsmos, Živila Naklo,
HIT Gorica, Beltinci, jadran 
Dekani, Svoboda, Maribor Branik,
Rudar Velenje
Čisto drugačne cilje imajo 
nogometaši iz Kort. Na kratko: zmaga 
v prvenstvu in uvrstitev v 3. državno 
ligo.
TURNIR IZOLA 95
Teden dni pred tradicionalnim koprskim nogometnim turnirjem bodo podob
no tekmovanje organizirali tudi v izolskem prvoligašu. Na turnir so vabili tudi 
nizozemski Ajax, Verono, Partizan, Crveno zvezdo, Reko in Croatijo, zadovoljiti 
pa se bodo morali z Reko, Rudarjem iz Velenja in domačim moštvom. Kdo d o  

četrti udeleženec pa se še ne ve.
ODBOJKA
SIMONOV ZALIV EXPRESS
Simonov zaliv Izola: Maribor Intes 3:0 (8, 3,11)
Izolski odbojkarji so se hitro pobrali po sobotnem porazu v Črnučah in z glad
ko zmago proti solidni ekipi iz Maribora pokazali, da sodijo na vrh prvenstvene 
lestvice. Igrali so motivirano, disciplinirano in hitro, povrhu vsega pa še z 
zavestjo, da si ne smejo privoščiti niti izgubljenega niza, saj se lahko zgodi, da 
bo o prvaku odločalo tudi razmerje v dobljenih in izgubljenih nizih. Trener in 
igralec Pavljuk je dobro gradil igro ob mreži, igralci v polju so bili razpoloženi 
in zmaga je bila v dobri uri poa domačo streho. Izolani tako ostajajo na vrhu 
drugoligaške lestvice z enakim številom točk kot Turbina in dvemi prednosti 
pred PAN Kovinarjem in Črnučami.
JADRANJE 
VESNA ZE TEKMUJE
V daljni Novi Zelandiji, natančneje v Aucklandu, se je začel uvodni del sve
tovnega prvenstva jadralcev razreda Evropa na katerem sodeluje tudi izolska 
jadralka in olimpijska kandidatka Vesna Dekleva. Na takoimenovanem Open 
week-u preizkuša jambor, ki so ga prav zanjo izdelali v tamkajšnji tovarni, saj 
so njenega zlomili med letalskim prevozom. V slabšem vetru se uvršča celo v 
prvo deseterico, v močnem vetru pa se uvršča okoli trideseterice.
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l. EVROPSKI ROKOMETNI FESTIVAL 
3nd EIIROPEAN HANDBALL FESTIVAL\ 

So FESTIVAL EUROPEO Dl PALLAMAK
slovenska riviera ❖ slovenian coast •!' riviera slovena

MLADINKE MARINE IZOLA 
ŽE V FINALU
Na tretjem turnirju za mladinke v 
Ajdovščini je ekipa Marine Izola najprej 
igrala z domačinkami in remizirala z 
rezultatom 14:14. V drugi tekmi pa 
visoko za 10 golov premagala 
favorizirano ekipo Marcus Burje.Po 
treh turnirjuh je Marina Izola zbrala 9 
točk, druga je ekipa Mlinotesta z 5 
točkami, tretje in četrto mesto si delita 
ekipi Olimpije in Marcus Burje z dvemi 
točkami. Finale državnega prvenstva 
bo 5.2.95 predvidoma v Ljubljani.
Za Marino Izola so na mladinskih 
turnirjih igrale: PATRICIJA ZALOVIČ, 
BARBARA LAKOŠELJAC 21 golov, 
SABINA HODŽIČ 17, BLANKA 
RADOJKOVIČ 14, PATRICIJA 
LAKOŠELJAC 36, DRAŽENA ŠMITRAN 
14, ANJA STUBELJ 4, |ASNA RATOŠA , 
KATJA SMERDU , MIJA BOŠNJAK 3, 
TAŠJA BOŽIČ, HANA ŠKRBEC , 
SLAVICA KOVLJENIČ, BILJANA 
ŠMITRAN.

Mlajše deklice M arina Izole 
v vodstvu
Na prvem turnirju za mlajše deklice, ki 
je bil v nedeljo 22.1.95 v Izoli je ekipa 
mlajših deklic iz Izole visoko pemagala 
vrstnice iz Ajdovščine in Pirana. 
Rezultati tekem :
Marina Izola : M Degro Piran 18:5, 

Mlinotest : M Degro 11:10 in Marina Izola : Mlinotest 20:5. Izolanke so tako 
prektično že v polfinalu. Za Izolo so igrale :MARUŠKA LAZAR, PETRA BOŽIČ, 
MOJCA STUBELJ, MATEJA MUŽENIČ, KATJA VIŠNJEVEC, CANIMETE ADEMAJ, 
MARTA ŠKORJANC, SABINA CVERLE, SARA HROVATIN, SANELA MUŠIČ, VANJA 
LIČAN IN SAMRA KADIČ.
EVROFEST
Tretji Evrofestival rokometa se bo zgodil v dneh od 28. junija do 2. julija, 
organizator (Sportmaestral klub) pa pričakuje, da bo letos gostil še več ekip iz 
številnih evropskih držav. V teh dneh je namreč razposlal povabila na turnir 
vsem evropskim rokometnim zvezam in mnogim klubom v sosednih državah, 
v žepu pa že ima zagotovljeno udeležbo ekip iz Češke, Madžarske, Romunije in 
Italije. Evrofest bo potekal na igriščih od Škofij do Portoroža.

28.6 - 2.7.1995

SM
SPORTMAESTRAL CLUB 

ORGANIZIRA

A. Smučanje na Golteh med zimskimi 
počitnicami
- za osnovnošolce  in srednješolce 
l i .  Plavalni tečaj (začetni, nadaljevalni}
- za o troke  od  5. leta dalje
C. Športna šola
- za o tro ke  od  3. leta dalje
D. Plesna delavnica
- za o troke  od  4 .-8 . leta 
P rijave  in  in fo rm a c ije :
Sportmaestral club d.o .o . Izola, Kraška 1 
Vsak dan razen četrtka od 18. do 20. ure

PREDSEDNIKI KLUBOV O FINANCIRANJU V LETU 1995

Občinska športna zveza je za danes (četrtek, 26 .1 .) sklicala 
sestanek predsednikov k lubov in športn ih  društev občine Izola, 
ki so sofinancirani iz občinskega proračuna, da bi se dogovorili 
o program u in finančnem  načrtu za leto 1995. Čeprav je v 
zvezi z organiziranjem  lokalne sam ouprave še marsikaj 
nejasnega in čeprav občinskega proračuna še ni, pa je 
vendarle pripravljen program , Ri predvideva, da bo največ 
denarja nam enjenega m ladinskem u športu , m in istrstvo za 
šport pa je poslalo navodilo, naj v občinah upoštevajo tud i 
financiranje kategoriziran ih športn ikov.
V pred logu finančnega načrta je največ denarja namenjenega 
nogom etu, rokom etu, jadranju in veslanju pri čem er je treba 
vedeti, da im ajo prav ti k lubi tud i na jbolj m nožične mladinske 
selekcije in dosegajo na jbolj odm evne rezultate. Jadralci in 
Rokometaši seveda de lijo  denar na dvoje, saj im am o v Izoli 
moški in ženski rokom etn i klub te r jadralna kluba Burja in 
O lim pie, tako da ti k lubi dejansko do b ijo  m anj sredstev kot se 
zdi na prvi pogled. Po prvih reakcijah sodeč pa bi bili v  klubih 
zadovoljn i, če bi v občin i zagotov ili to liko  denarja kot ga 
predvideva predlog finančnega načrta, saj bo  treba razmerja 
med družben im i de javnostm i v novi stari oočin i šele postaviti.
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Chiaroscuri delle 
autonomie locali

Anche gli statisti...
Dure una forma organizzativa 

a una istituzione non e ’ mai stata 
impresa facile. La cosa s i complica 
maledettamente quando d i questa 
si occupa un consistente numero 
d i p a rtit i e “partitunco li”. E  se a 
c iò ’ aggiungiamo la mancanza d i 
leggi regolatrici chiare, allora i l  
quadro s i completa e l'immagine 
e ’ quella del nostro comune.

N e ll’intento d i ammorbidire 
lo scontro n o i proponiamo a tu tt i 
i  neoeletti consiglieri comunali d i 
Isola d i leggere attentamente i l  
passo delle memorie d i Venceslao 
Mettermeli dove i l  grande statista 
austriaco racconta che durante i l  
Congresso d i Vienna de! 1814 
l'Austria e la Russia s i trovarono, 
per questione d i confini, sull'orlo 
d i una nuova guerra. Una sera, 
nei momento acuto della crisi, 
egli s i reco ’ come sempre a 
rendere pe r cosi’ dire omaggio a 
una contessa altrettanto famosa 
per le sue grazie che per la 
generosità' con cui le dispensava. 
In  anticamera incrocio ’ lo  Z a r  
Alessandro che usciva dall'alcova 
della donna. Entrambi uomini d i 
mondo, intavolarono un’amichevole 
conversazione. E, una volta 
accordatisi sulla contessa, finirono  
per intendersi anche sui confini.

Visto che, come i  p iù ’ lo 
sostengono, Isola “xe duta un 
casin”  le alcove non dovrebbero 
mancare.

Gianfranco Siljan

Poche leggi approvate in 
Slovenia hanno destato tanti dubb i 
e malumori quanto quella sulle 
autonomie locali.

Nella lettera di dimissioni dalla 
c a ric a  d i p re s id e n te  d e lla  
Commissione della Camera di Stato 
per le autonomie locali il deputato 
della Lista Unita Ciril Ribičič rileva 
che “ la legge non può certamente 
fare onore alla Camera di stato 
perché non ha rispettato la volontà 
espressa dai cittadini nei referen
dum” . Così sono nati anche numerosi 
piccoli comuni che normalmente 
non potrebbero e non dovrebbero 
avere questo status mentre in altri 
casi si volevano frantumare comuni 
esistenti chissà da quando.

La legge inoltre è poco o per 
niente chiara in alcune questioni 
essenziali. E come un boomerang 
subito dopo le elezioni amministrative, 
già all’atto stesso della costituzione 
degli organismi comunali, si sono 
confermati i timori di chi diceva che 
sarebbe stato meglio aspettare 
ancora qualche mese e mettere il 
documento a punto. Il neoeletto 
sindaco di Isola dott. Mario Gasparini 
nel suo primo intervento al consiglio 
comunale è stato costretto esprimere 
rammarico per il fatto della non 
chiarezza della legge, in particolar 
modo per quanto riguarda il rapporto 
fra sindaco e consiglio comunale 
che vengono eletti, il primo in modo 
diretto, mentre i consiglieri vengono 
eletti sulle liste dei partiti. Un 
dualismo questo che ha già destato 
non soltanto perplessità ma anche

notevole insoddisfazione, in concreto 
al recente incontro di Lubiana fra 
i neoeletti sindaci e il ministro per 
le autonomie locali Boštjan Kovačič. 
Secondo Gasparini, il sindaco 
dovrebbe condurre anche le riunioni 
del consiglio, in caso contrario la 
sua sarebbe soltanto una funzione 
di capo  d e ll ’am m in is traz ione  
comunale, cosa che nessuno dei 
neoeletti sindaci sarebbe disposto 
ad essere. Gasparini ha aggiunto 
che presenterà il proprio programma 
dopo che da Lubiana giungeranno 
i debiti chiarimenti sui vari punti 
della legge.

Dal canto suo il ministro 
Kovačič, che prima di assumere 
l’incarico era presidente del consiglio 
esecutivo del comune di Novo 
Mesto, ammette che la legge 
contiene dei “buchi” e che bisognerà 
risolvere i dilemmi. La legge dovrebbe 
così venir modificata in due fasi.

La prima, entro il prossimo 
giugno, dovrebbe chiarire lo status 
e i rapporti non solo fra sindaco e 
consig lio  ma anche fra am
ministrazione comunale e unità 
amministrativa dello stato, visto che 
ai comuni sono state tolte la 
stragrande maggioranza delle funzioni 
statali trasferite, appunto, alle unità 
amministrative. E poi la questione 
del finanziamento dei comuni che 
rischiano di dipendere esclusivamente 
dallo stato (ovviamente centralizzato).

Le questioni meno urgenti 
dovrebbero venir risolte entro la fine 
de ll’anno in corso o al più tardi 
l’anno prossimo. La Commissione 
della Camera di Stato per le 
autonomie locali, che dovrà preparare 
gli emendamenti da presentare ai 
deputati alla Camera e che ora è 
presieduta dalla nostra concittadina 
Breda Pečan, è in attesa delle 
proposte da parte del ministero 
che, a detta dello stesso Kovačič, 
ne ha già diverse.

Ma nel frattempo, come rilevato 
dal sindaco di Capodistria Aurelio 
Juri, ognuno cerca di risolvere i 
problemi a modo suo.

Andrea Šumenjak

AVVISO
Il giardino d’infanzia che opera nell’ambito dell’Istituto Scuola 

elementare Dante Alighieri ha inserito nel proprio Programma di 
lavoro per l’anno scolastico 1994/95 un corso per l ’apprendimento della 
lingua italiana tramite il gioco e il divertimento destinato ai bambini 
in età prescolare. 11 corso, ideato dalle educatrici del giardino 
d’infanzia, è destinato a quelle famiglie che desiderino avvicinare i 
bambini alla lingua italiana. Si prevede di svolgere le 25 unità 
pianificate nelle ore pomeridiane tra marzo e maggio. Il prezzo previsto 
è di 4500 talleri per bambino. U lteriori informazioni verranno ottenute 
contattando i numeri telefonici 63911 e 65313.

'p o y lio  d e lla  com unità ita lia n a  d i *)<iola



Unione Italiana

La so lita
Al solito. È durata nove ore l’Assemblea dell’Unione Italiana 

riunita sabato scorso a Fiume. Approvata una Dichiarazione per 
ribadire ancora una volta l’unitarietà della comunità nazionale italiana, 
e un documento riguardante la posizione giuridica dell’EDIT da 
conseguire -Zagabria permettendo- nell’ambito della legislazione in 
vigore in Croazia.

Nutrito il punto a ll’ordine del 
giorno dedicato alle interpellanze, 
quasi tutte inerenti i mezzi che, 
nell’ambito della collaborazione fra 
Ul e UPT, dovrebbero essere 
destinati alle singole comunità degli 
Italiani. Ribadita soprattutto la 
necessità di giungere quanto prima 
ad una ripartizione che venga 
gestita in prima persona direttamente 
dai sodalizi.

Tra gli interventi anche quello 
di Gianfranco Siljan, presidente 
della nostra comunità, il quale ha 
voluto ribadire che Isola vede 
disattese le sue aspettative ormai 
da due anni, mentre altri sono 
riusciti non soltanto ad averli, ma 
anche a consumarli. “Non vogliamo 
una politica delle scarpe per alcune 
comunità e una politica degli 
zoccoli per le altre” , sottolineò 
Siljan, “per tutti o scarpe o zoccoli!”
Nemmeno dalle risposte, d ’altronde, 
è stato chiaro se i mezzi promessi 
per le attrezzature nei due anni 
precedenti ci saranno in futuro.
Visto che verranno erogati soltanto

se ci sarà un aumento dei contributi 
alla collaborazione. E senza 
dimenticare che è in corso una 
revisione del piano di collaborazione 
in cui si prevede di aumentare i 
mezzi per il fondo di gestione della 
Comunità, ma non quello per le 
forniture.

Il dibattito sulla bozza di 
Statuto dell’UI è filato liscio, in 
chiusura. Dopo un’informazione 
presentata da Valerio Zappia che 
ha guidato il gruppo di lavoro, è 
stato prorogato il termine per la 
p re s e n ta z io n e  di e v e n tu a li 
osservazioni o emendamenti sino a 
metà febbraio. Completata e rivista 
la proposta di nuovo statuto dovrebbe 
andare nuovamente in dibattito e 
approvazione alla prossima sessione 
d e ll’Assem blea. Q ualcuno ha 
proposto in marzo, ma è improbabile 
che poco più di un mese basti per 
portare a termine un lavoro così 
importante e, soprattutto, che un 
collosso come l’Unione riesca a 
riunirsi ogni due mesi.

Silvano Sau

/ /  Dramma italiano d i Fiume

A gonfie vele
Vesna Dekleva, velista isolana 

che non ha bisogno di particolari 
presentazioni, in questo periodo si 
trova in Nuova Zelanda dove partecipa 
ai Mondiali della sua classe Europa. 
L ’anno trascorso non è stato avaro 
di soddisfazioni per lei. Per i risultati 
raggiunti è stata premiata anche 
come migliore sportiva del nostro 
gruppo nazionale. Il premio più 
atteso con ansia da Vesna, però, è 
arrivato verso la fine del 94, ovvero 
il biglietto d’aereo per questo viaggio 
in Nuova Zelanda. I mondiali sono 
un obiettivo importante?

V.D.: Sì, s i sono fa tt i avanti sia 
la federazione slovena d i vela, sia i l  
comune d i Isola e sia I'Adria tic  
assicurazioni. Spero d i po te r riuscire 
a fare una buona regata.

Tenace, convinta dei propri 
mezzi, Vesna ha più volte ribadito di 
prendere rame esempio Samo Potokar, 
altro velista di qualità, poiché anche 
lui rame lei è praticamente autodidatta.

V.D.: Ancora quando ero a l 
“Burja ”  (ricordiamo che le i gareggia 
per l'Ohm pie, a ltro club d i Isola) 
quando sono salita sulla classe 
Europa ho lavorato molto da sola. 
A g li in iz i m i hanno aiutato Maurizio 
Benčič e Branko Brčin, però g li 
allenamenti l i  facevo molte volte da 
sola. La mia tenacia m i ha portato  
a i live lli a ttua li e p e r questo cerco 
d i emulare Samo perché anche lu i si 
è costruito da solo.

Sviluppato questo concetto 
veniamo ai programmi. Per lei è 
iniziato un anno molto importante. 
Dopo il primo grande appuntamento 
dei Mondiali il calendario prevede 
tutta una serie di gare preolimpiche. 
Le ultime si disputeranno proprio a 
Savannah, località statunitense che 
ospiterà la regata delle prossime 
Olimpiadi di A tlanta ’96. Per 
concludere, quante possibilità ha 
Vesna Dekleva di essere presente, 
tra un anno e mezzo, ai Giochi 
Olimpici di Atlanta?

V :D. : Dipenderà molto dai 
risultati che otterrò in questa stagione. 
Spero siano analoghi a quelli registrati 
nella passata. Io  ce la metterò tutta 
e credo d i potercela fare.

Roberto Siljan

L a  rappresen taz ione  p iù  breve  
(in tutto 20 minuti) Foto: C. Chicco
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Pnhtyu/rl n«| Ih bd lisi • I nu (MiiUŵpn, i«| w nitri Urtavi I /a lakirni upiaviki UrlnviH nalm| Nliamkivja vuiluvtMta Ku |r quyMHj M i i|a tv tv h1 nkal Uiidaliir inloimai i|r, kdii |r

V Irin kn Ir Nriiatt nkal mivp odyovofr. mu |i’ pMhi na trvul. Ua |r nfrgirv IK rr tti|lifc>i wird. ku ih UutiU n(n|«vnja Uuvul|ivi|a /a pnklfu/rirv trkrl. Ua kr Imi pa/ pMIfu/d Ita bi 
vmlnvoUu, ki oillu/a Itali m pilvjvlrftl u piiklfm rtvah ^ ^  ^

v aùamkivia vnUuvntlayMn imri înfma /a/ pa m Nmada piiinUM. da vr b«

Cc ste ga prebrali, p otem  b oste  p r išli k  
nam  zaradi estetik e , v n asp rotn em  pa  
zato , ker nas potrebujete.
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! / 7 < Y  66310 IZOLA, Ljubljanska 24 
1 Tel.: 066/61-403

Društvo upokojencev Izola
organizira od 2. do 9. marca
7 - dnevno bivanje v
Dolenjskih toplicah

Možnost plačila na 3 obroke 
Informacije v pisarni društva 

vsako sredo od 9. do 11. ure in 
od 15. do 17. ure ter vsak petek od 15. do 17. ure.

MANDRAČ je ted n ik  KS občine Izola
Naslov: V e lik i trg  1, 6631« Izola, tel /  fax.:066 /  61 ■ 139
Predsednik časopisnega sveta:
G lavni in  odg. urednik: Drago Mislej
Uredništvo: D. Mislej, V. Ostrouška, N.Zajc, T. Ferluga, Orlando H. 
(fotoreporter), F.. Šahbaz, 1. Vrtnik-Rlaško,
Tehničn i urednik: Davorin Marc
Tednik izhaja v naklad i 2000 izvodov, cena 50 Sit.
Založn ik /  elektronski prelom: GRAFFIT LINE, doo Izola, 61-139 
ŽR: 51430 603 32431 
Tisk: Birografika BORI, Izola

Cenjene stranke obveščamo, da se je Avto šola "Biser" 
preselila v nove prostore v Izoli, Drevored 1. Maja 4a, 
(Pri kinodvorani Globus nad trafiko Šilček) tel.: 67-448

VABI
NA TEČAJ ZA VOZNIKE MOTORNIH VOZIL

BREZPLAČEN TEČAJ za cestno prometne predpise. 
Organiziramo tečaj iz prve pomoči in  zdravniške preglede.

Torej ste se le prepričali, da je ekipa AVTO ŠOLE BISER tista 
prava, ki vas v najkrajšem času pripelje do vozniškega izpita? 

POHITITE IN LEPO BOSTE SPREJETI!

PRIČETEK TEČAJA: JANUAR/2 FEBRUAR

Prijave na sedežu - Drevored l.M aja  4a, tel.: 67-448 
(Pri kinidvorani Globus nad trafiko Šilček)

vsak dan od 8.00 do 16.00 ure.

 s r n  b i

TTTRIfJS

Nella tipografia di Isola d’Istria
G u a rd a n d o  q u e s ta  fo to  d o g li a n n i '3 0 , C ostanza , m ia  m n d ro , la  p r im a  a s in is t ra ,  si 
co m m u o vo  a n c o ra  ogg i a 80 a n n i c o m p iu t i.  Con L iv ia  o G iBolln, n o lla  t ip o g ra f ia  d e l 
s ig n o r E m ilio  Z k iu h  a Iso la  d 'I s t r in ,  ha  tra s c o rs o  d o lio  b o llo  g io rn a lo ,  foheo  d i ossoro  
g io va n o  o d i la v o ra re .

A d r ia n a  Do V oscov i

N j a v i i !  X I I I O ;  ’tyV II P ic c o lo

večstopenjski i
le n o r  i a I i 7 i ra  n i 1

Ta p riz o r ni n ič  kaj nenavaden, vsaj za Bazoviško u lico  ne, 
saj se p r iz o r p o n o v i vsakokrat, ko v m a rke t M e rc a to r - 
Nanosa p rip e lje jo  n o vo  trgovsko  b lago . V ho d  v skladišče 
je na ravn os t na g la v n o  cesto in ko p r id e  to v o rn ja k  je cesta 
p ra k tič n o  zap rta . Bo kdo  po iska l kakšno rešitev?



KRIMINALNE
Časi so res kruti. Neki podlež je  šel v kino, p a  je  mimogrede 
sunil še milnik. Nekateri zn a jo  povedati, d a  ženske tavajo  
ob cesti in se nenavadno vedejo. M ogoče p a  je  vse samo 
plod prevelikih oči. Prom etna varnost se je  spet nekoliko 
poslabšala, predvsem hitrost in izsiljevanje sta vrlini 
nekaterih.

Ušiva podlost
Neznani storilec je iz izolske kinodvorane ukradel milnik, ki 
je bil tam na javni uporabi. Zopet so nas oškodovali.

Močno alkoholizirana
Močno alkoholizirana ženska je zahtevala intervencijo 
policije. Zakaj se ne ve. Policista sta tudi ugotovila, da 
zenska zahteva tudi svojega nečaka, ki prebiva pri njej. 
Zakaj se spet ne ve.

Duh na cesti
Sporočeno je bilo, da na cesti med Izolo in Piranom hodi 
neznana ženska in se nenanvadno vede. Policisti so cesto 
pregledali, vendar ženske - duha ni bilo več opaziti.

Oster spor
Sprla sta se zakonca in mož ie pod vplivom alkohola grozil 
s prazno steklenico. Postopek proti možu je stekel.

Glejte me
ob enih in pol ponoči je na trg republike prihlačal 
mladoletnik. Strašil je vsepovprek in kršil javni red in mir. 
Dečki so mladoletnika pripeljali na policijsko postajo, na 
kar je bil izročen staršem. Policisti pa so ga priporočili tudi 
sodniku za prekrške.

splošna banka koper
ŠTUDENT, DIJAK! 

Tvoja priložnost je tu!
Splošna banka Koper 

Ti nudi možnost uporabe 
najsodobnejših oblik poslovanja: 

tekoči račun 
bankomati 
ACTIVA in 

najetje posojila za čas študija
Priložnost zamujena, 
ne vrne se nobena ! 

Vse informacije dobiš v enotah 
Splošne banke Koper,

Spoštovani bralci! Še vedno se lahko naročite na Mandrač. Izgubili boste le 
številko ali dve, odvisno pač koliko ste hitri. V kolikor pa nimate namena postati 
naročnik boste lahko tednik Mandrač še vedno brali. Po ceni 50 SIT ga boste 
lahko dobili v eni od sledečih trafik; v trafiki Garfield, v prodajalni avtobusnih kart 
na avtobusni postaji, v menjalnici in trafiki Agma, v trafiki Šilček pri kinu, v trafiki Lili pri 
tržnici in Zdravstvenem domu, v trafiki Livade v Livadah ob Prešernovi cesti in v trafiki 
lagodje v lagodju, v papirnici Pika, v obeh trafikah Tobaka (Veliki trg in Drevored 1. 
maja), v trafiki Dela na avtobusni postaji in v knjigarni Lipa. P starem delu mesta boste 
Mandrač lahko dobili tudi v papirnici Graffit na Manziolievem trgu.
Če pa boste še vedno ostali brez vašega Mandrača, se lahko oglasite na ured
ništvu, Veliki trg 1, kjer vam bomo z veseljem hranili en izvod.

yvs VKR.V

Žc nekajkrat smo pri obravnavani temi zasledili drugačen odnos 
do tujcev v mestili, med tujce pa niso sodili le državljani drugih, 
nebeneških dežel, temveč so ha primer v Kopru b ili tujci tudi 
Pirančani ali Izolčani, Koprčani pa so b ili tujci v Piranu in Izoli 
ipd. Zanim iv je bil tudi postopek pridobivanja statusa prebivalca 
ali meščana določenega mesta, torej nelujca, saj jc  za prvega bil 
potreben rok vsaj enega leta prebivanja v mestu ali okolišu, z 
obljubo nadaljnje stalne naselitve, za pridobitev drugega statusa pa 
poleg družbenega ugleda in veljave ponavadi vsaj 20 let prebivanja.

NOTARJEVA jAVNA VERA 
Kaj je Darka Darovca pripravilo do 
tega, da se je lotil tega težaškega in 
mukotrpnega dela je težko 
ugotoviti, kljub temu, da, kot sam 
pravi, svoje delo posveča vsem 
tistim ustvarjalcem in pričam 
preteklosti, dokumentov, tradicije,
človeškega spomina, ki so bili
prezrti. Resnično so to tudi bili, 
tako kot tudi njihovo delo in 
življenje. Vsaj v današnjem času je 
bilo temu tako. In ravno to dì 
ustavilo marsikaterega odstiralca 
preteklosti v njegovem hotenju
razkritja saj so pozabljene in s 
časom pokrite stvari najteže 
odkrivajo. Kaj pa izziv...? 
Nedvomno je tudi ta pripomogel,

da se je Darku to delo odzvalo v njegovi vrednosti. Kajti ne gre
pozabiti, da več, ko je vloženega truda, večja je nagrada. In resnično
se je potrudil, kar je razvidno iz same knjige v kateri nas lahkotno in 
brez našega prevelikega truda popelje v svet notarjev, vicedominov in 
vseh okoliščin, ki so botrovale njihovemu delu. Knjiga v kateri se 
najdejo tako zgodovinarji, sociologi, etnologi ...je dostopna z svojo 
razlago prav vsem. Ceno, da je temu tako je plačal avtor s 
potrpežljivostjo, iznajdljivostjo in ogromnim znanjem. Vsekakor je 
ustvaril delo, ki ne more brez odmeva mimo nas. Odkriva nam 
namreč preteklost, ki nam je bila, vsaj večini do sedaj zastrta. O 
notarjih in vicedominih, kaj šele o njihovem delovanju in nastanku je 
bilo malo ali skoraj nič znanega povprečnemu človeku, ki je o tem 
samo mimogrede slišal morda v šoli, ko se je govorilo o preteklosti. 
Tako, da se večina niti nikoli ni vprašala kaj več. Še tega ne, koga ali 
kaj so pravzaprav predstavljali ti ljudje. A njihova moč je bila 
nedvomno velika saj so bili med redkimi izbranci, ki so obvladali 
pisavo in imeli v posesti ogromno znanja. Darko Darovec nam torej 
daje možnost razširitve obzorja znanja. Naj se torej ispolni; vsakemu 
plačilo po delu njegovem!
Bralce Mandrača pa razveseljujemo z dvema cvetkama iz knjige.

Vrtnik Ivan Blaško

Zanim ive so SC določbe o prepovedi hazardnih iger, ki zadevajo 
notarje. Medtem ko je bilo v Kopru vsako igranje na srečo 
prepovedano in bi prekršitelje čakala denarna globa, je b ilo v Izoli 
dovoljeno hazardiranje do 5 solidov, v Piranu pa je bila dovoljena 
le igra ad labulas  ali ad tabellax. Da so kljub prepovedim tedanji

prebivalci radi posegali po 
igrah na srečo, pa dokazuje ž.e 
prepoved notarjem, da bi za
pisali dolg iz igre in taka 
zadolžnica ni veljala (M IH E - 
L1Č, 1992, 103-107).


